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Rada Miejska w Sławnie 

 

Protokół nr V/2019 

wygenerowany z programu eSesja.pl oraz uzupełniony przez protokolanta 

 Sesja w dniu 12 lutego 2019  

Obrady rozpoczęto o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:20. Sesja odbyła się w budynku 

Urzędu Miejskiego w Sławnie, w sali nr 32. Prowadziła ją Przewodnicząca Rady Miejskiej              

w Sławnie – Marzena Łużyńska. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni:1. Marcin Bojaryn  

2. Bartosz Bukowski  

3. Joanna Iwko  

4. Bożena Kallaur  

5. Paweł Kopczyński  

6. Marzena Łużyńska  

7. Dominik Margielewski  

8. Maciej Motyl  

9. Marcin Podolski  

10. Adam Poprawski  

11. Ewelina Stach  

12. Jarosław Stark  

13. Karolina Stępień  

14. Marta Stępień  

15. Włodzimierz Śledź  

W sesji  udział  wzięli także:   

− Burmistrz Miasta Sławno – Krzysztof Frankenstein, 

− Z – ca Burmistrza Miasta Sławno – Mieczysław Grabowski, 

− Skarbnik Miasta – Danuta Borowska, 

− Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego w Sławnie: Organizacyjnego – Margareta 

Sadowska, Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – Łukasz Wasik, Spraw Społecznych 

i Edukacji – Marta Konfederak, 

− radca prawny – Danuta Kudźma,  

− pracownicy Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji: Piotr Janiak i Piotr 

Sobiecki, 

− zaproszeni goście: Robert Jankowski (Prezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Energetyki Cieplnej    Sp. z o.o.), Wojciech Ludwikowski (Prezes Zarządu Wodociągów          

i Kanalizacji Sp. z o.o.), Jacek Ścigała (Prezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o.), Dominika Wróbel (Kierownik 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sławnie), Krzysztof Kowalczyk (Dyrektor 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sławnie), Hanna Dobak (Kierownik Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Sławnie), Dagmara Wojtczak (Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3                         

w Sławnie) i Danuta Maderska (Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy), 
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− przedstawiciele prasy.   

 

PORZĄDEK  POSIEDZENIA 

1.      Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Trybuna obywatelska. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany budżetu Miasta Sławno na 2019 rok, 

b) zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Sławno, 

c) zmiany Uchwały nr I/4/2018 z dnia 23 listopada 2018r. w sprawie wyboru 

przewodniczących powołanych komisji stałych Rady Miejskiej w Sławnie, 

d) zmiany Uchwały nr III/5/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 14 grudnia 2018r.                

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Sławnie, 

e) zmieniająca Uchwałę nr XXXII/179/2016 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia                             

30 grudnia 2016r., 

f) zmiany Uchwały nr IV/21/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 31 grudnia 2018r. 

w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2019 roku, 

g) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

przedszkoli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, 

h) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Sławno na lata 2019-2022                                 

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2026”, 

i) zmieniająca uchwałę nr XXV/127/2016 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 30 czerwca 

2016r. w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz stawki tej opłaty. 

4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Sławno 

na lata 2018-2023 za rok 2018. 

5. Informacja o działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sławnie za 2018r. 

6. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Sławnie podjętych w IV kwartale 

2018r. 

7. Informacja Burmistrza o jego działalności między sesjami Rady Miejskiej  w Sławnie. 

8. Wnioski radnych. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

PRZEBIEG  POSIEDZENIA 

1. Sprawy organizacyjne 

a) otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 

b) przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Marzena Łużyńska złożyła dwa wnioski o dodanie punktów 

do porządku obrad: 

1) wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dodatkowego: podjęcie uchwały                    

w sprawie zmiany Uchwały nr IV/22/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 31 grudnia 

2018r. w sprawie wyznaczenia inkasenta opłaty targowej 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie do porządku obrad punktu dodatkowego: podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały nr IV/22/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 31 grudnia 2018r. w sprawie 

wyznaczenia inkasenta opłaty targowej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

 

2) wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dodatkowego: podjęcie uchwały                          

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Sławno na lata 2019-2034 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie do porządku obrad punktu dodatkowego: podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Sławno na lata 2019-2034.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Ewelina Stach  

3) przyjęcie porządku obrad z wprowadzonymi zmianami 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie porządku obrad z wprowadzonymi zmianami  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

 

2. Trybuna obywatelska 

W ramach trybuny obywatelskiej nie zabrano głosu. 

 

3. Podjęcie uchwał 

Przed przystąpieniem do podejmowania uchwał Przewodnicząca Rady Miejskiej 

poinformowała zebranych, że wszystkie wymienione w porządku sesji, a także te                                       

w dodatkowych punktach, projekty uchwał były szczegółowo omówione na                                 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych w dniu 11 lutego 2019r. Pracownicy                                       

Urzędu Miejskiego, a także Prezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki                        

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. – Jacek Ścigała odpowiadali na pytania radnych. 

 

a) Uchwała nr V/23/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie 

zmiany budżetu Miasta Sławno na 2019 rok  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta Sławno na 2019 rok. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena 

Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Bartosz Bukowski, Ewelina Stach  

 

b) Uchwała nr V/24/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Sławno  

  

W dyskusji wzięli udział: 

- Bartosz Bukowski wyraził swoje stanowisko co do projektu uchwały – punktów 

zmieniających Regulamin Rady Miejskiej w zakresie zwoływania sesji nadzwyczajnej: według 

niego jest niezgodna z prawem z uwagi na to, że redefiniuje pojęcie sesji nadzwyczajnej, jest 

niezrozumiała i zbyt wykraczająca poza regulacje ustawową; dlatego będzie głosował przeciw. 

- Danuta Kudźma  odpowiedziała, że jeżeli chodzi o sesję nadzwyczajną – ustawa                                      

o samorządzie gminnym tylko w jednym miejscu to reguluje w sposób następujący, że na 

wniosek wójta lub co najmniej ¼ ustawowego składu rady gminy przewodniczący rady jest 

zobowiązany zwołać sesję w terminie przypadającym w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. 

Wniosek  o zwołanie sesji powinien spełniać wymogi określone w ustępie 1 zdaniu 2. 

Natomiast statut określa organizację i funkcjonowanie rady, a w pojęciu organizacji mieści się 

sprawa sesji nadzwyczajnej. Zawarte zostały wymogi, dotyczące zapisów ustawowych, 

natomiast jeśli chodzi o pojęcie sesji nadzwyczajnej, to nie ma żadnego przepisu 

zobowiązującego w taki sposób określenia. Jeżeli organ nadzorczy uzna, że rzeczywiście 

wykraczamy poza ramy ustawowe – tak jak wnosi pan radny – to uchyli dany zapis.                                

W sytuacjach, kiedy przepisy ściśle czegoś nie określają, jest to regulowane tylko statutem.               

W statutach miast są różne zapisy. Nie widzi przeszkód, żeby w taki sposób to uchwalić.  

  - Bartosz Bukowski (Ad Vocem) odpowiedział, że rozumie, iż może to być gdzie indziej 

inaczej uregulowane, jednak wydaje mu się, że dotychczasowe uregulowanie było bardziej 

fortunne. To obecne jest według niego na tyle nieczytelne, że bardzo trudno byłoby je stosować. 

Wobec tego jest przeciw. Stwierdził, że jeśli organ nadzorczy w ramach rozstrzygnięcia 

nadzorczego się do tego nie ustosunkuje, to sprawa będzie musiała się skończyć przed sądem 

administracyjnym. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Sławno.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena Łużyńska, Dominik 

Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Jarosław Stark, Karolina 

Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

PRZECIW (2) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Ewelina Stach 

 c) Uchwała nr V/25/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie zmiany 

Uchwały nr I/4/2018 z dnia 23 listopada 2018r. w sprawie wyboru przewodniczących 

powołanych komisji stałych Rady Miejskiej w Sławnie                                       

Radny Paweł Kopczyński zgłosił kandydaturę radnej Bożeny Kallaur na przewodniczącą 

Komisji Gospodarki i Budżetu. Radna Kallaur wyraziła zgodę. Innych kandydatów nie 

zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

wyboru Bożeny Kallaur na przewodniczącego Komisji Gospodarki i Budżetu 

 Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena 

Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina 

Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marcin Bojaryn  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr I/4/2018 z dnia 23 listopada 2018r. w sprawie wyboru 

przewodniczących powołanych komisji stałych Rady Miejskiej w Sławnie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

 

d) Uchwała nr V/26/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie zmiany 

Uchwały nr III/5/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 14 grudnia 2018r. w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej  w Sławnie  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr III/5/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 14 grudnia 

2018r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Sławnie. 



 

7/14 

 

 Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

e) Uchwała nr V/27/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. zmieniająca 

Uchwałę nr XXXII/179/2016 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 30 grudnia 2016r.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała zmieniająca Uchwałę nr XXXII/179/2016 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia                             

30 grudnia 2016r. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

f) Uchwała nr V/28/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie zmiany 

Uchwały nr IV/21/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 31 grudnia 2018r. w sprawie 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2019 roku  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr IV/21/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia                             

31 grudnia 2018r. w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli                       

w 2019 roku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Marzena Łużyńska, 

Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, 

Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 

 WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł Kopczyński 
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 g) Uchwała nr V/29/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli przedszkoli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli przedszkoli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

 

h) Uchwała nr V/30/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie 

przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Sławno na lata 2019-2022                                           

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2026"  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Sławno na lata                  

2019-2022 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2026".  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Marcin Bojaryn, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena 

Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina 

Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bartosz Bukowski 

 i) Uchwała nr V/31/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. zmieniająca 

uchwałę nr XXV/127/2016 Rady Miejskiej w Sławnie     z dnia 30 czerwca 2016r. w sprawie 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty  

Radny Paweł Kopczyński zgłosił wniosek o przeprowadzenie głosowania bez dyskusji nad 

punktem, dotyczącym ww. uchwały. 

Głosowano wniosek radnego Pawła Kopczyńskiego w sprawie: 
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wniosek o przeprowadzenie głosowania bez dyskusji nad punktem dotyczącym uchwały 

zmieniającej uchwałę nr XXV/127/2016 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 30 czerwca 2016r. 

w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej 

opłaty  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena Łużyńska, Dominik 

Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień  

PRZECIW (4) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Adam Poprawski, Ewelina Stach 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Włodzimierz Śledź  

Po głosowaniu radny Bartosz Bukowski wniósł o ustosunkowanie się radcy prawnego, czy 

wniosek radnego Pawła Kopczyńskiego był zgodny z prawem i wniosek o przeprowadzenie 

dyskusji nad ww. punktem. Radca prawny – Danuta Kudźma poinformowała zebranych, że 

zgodnie z § 10 regulaminu Rady Miejskiej w Sławnie Przewodniczący prowadzi sesję według 

przyjętego porządku, otwierając i zamykając dyskusję nad każdym punktem i każdy radny 

może zabierać głos za zgodą Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bartosz Bukowski wyraził swoje stanowisko co do podwyżki cen za wywóz śmieci – swój 

sprzeciw; wspomniał, że od nowej kadencji Rady Miejskiej doświadczyliśmy trzeciej podwyżki 

(najpierw za wodę, ciepło i wywóz śmieci); w imieniu swoich wyborców wyraził sprzeciw                     

i przypomniał, że na pierwszej swojej sesji przedstawił raport, który wskazuje, iż miasto Sławno 

jest w pięćdziesiątce najdroższych pod względem wysokości opłat za usługi komunalne miast 

– siedzib powiatów w Polsce; zapowiedział, że nie może zagłosować za ww. uchwałą, mimo 

że Prezes Zarządu MPGKiM na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej 

rzetelnie przedstawił ten temat; radny nie może się z tą podwyżką zgodzić;  

- Ewelina Stach uważa, że jest to sprawa kontrowersyjna i ona także nie zgadza się z tym, aby 

kolejny raz została przeprowadzona podwyżka ww. opłat; zapytała, czy to jest sprawiedliwe,                                  

że wszyscy podlegają temu samemu systemowi naliczania opłat, skoro ilość odpadów                               

w ich rodzinach może być różna; zaproponowała, aby opłata była racjonalna do tego,                               

ile jest generowanych odpadów komunalnych; zapytała, dlaczego spółka jest                                  

sponsorem imprez lokalnych, skoro ma problemy z bilansowaniem;  

 

- Dominik Margielewski zadał pytanie do przedmówców – radnego Bartosza Bukowskiego                     

i radnej Eweliny Stach, dlaczego na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej nie 

zaproponowali innych rozwiązań, które miałyby na uwadze jakiś inny sposób naliczania ww. 

opłat, tylko podczas sesji dopiero mają uwagi; zapytał, jaki mają konkretny  na to pomysł; 

- Bartosz Bukowski (Ad Vocem) poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 

zapytał Zastępcę Burmistrza o to, czy w związku z planowanymi regulacjami, dotyczącymi 
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dofinansowania z budżetu miejskiego stawek za odpady, jest możliwa dotacja w wyższej 

kwocie niż dotychczas; Zastępca Burmistrza zaznaczył, że jeżeli osoby znajdują  się w mieście 

Sławno, a nie płacą za wywóz śmieci, to i tak pokrywa te koszty nasz samorząd – w związku                                     

z tym radny zaproponował, aby miasto po raz kolejny nie podwyższało opłat za odpady i może 

nie wykonywało kolejnych inwestycji, a te pieniądze przekazywało do spółki, która zajmuje się 

odpadami z terenu naszego miasta; radny po raz kolejny podkreślił, że nie zgadza się z kolejną 

podwyżką w ww. sprawie; dodał, że rodziny mieszkające w Sławnie będą musiały płacić 

więcej, osoby starsze i niezamożne też będą płaciły więcej i nad tym ubolewa; chciałby, aby             

w końcu podwyżki w Sławnie ustały; 

- Krzysztof Frankenstein stwierdził, że trudno mu zrozumieć twierdzenie, że mamy na etapie 

samorządu całkowicie zatrzymać podwyżki, jeżeli funkcjonowanie samorządu jest oparte 

również na działaniach rynkowych, szczególnie w przypadku działalności spółek 

komunalnych; na rynku zachodzą procesy, na które nie mamy żadnego wpływu, a musimy się 

do nich dostosować; nikt nie jest zwolennikiem żadnych podwyżek i te podwyżki nie dotyczą 

anonimowych ludzi, ale jego i jego rodziny również, jak i innych obywateli; kłamstwem jest 

mówienie, że jeżeli sztucznie będziemy ingerować w rynek i ceny, to się nic nie stanie; niestety 

na pewne rzeczy nie mamy wpływu i robimy wszystko, aby usługi komunalne były jak 

najtańsze; zorganizowaliśmy przetarg na wywóz odpadów komunalnych i zgłosiła się tylko 

jedna firma do tego przetargu – MPGKiM ze Sławna; powtórzono przetarg, ale nikt nie pojawił 

się następny i to właśnie są te momenty, kiedy ci, którzy próbują budować jakąś propagandę – 

powinni założyć firmę i zaproponować nam o 30 %, 50 % korzystniejszą ofertę i wtedy 

rozmowa będzie o konkretach, a mówienie, żeby zabrać komuś, aby dołożyć innemu, to jest 

droga donikąd; miasto jest skomplikowana machiną i w każdym sektorze środki są w miarę 

celowane oraz muszą zaspokajać różnego rodzaju potrzeby; są różne nakłady inwestycyjne i na 

koszty przedsiębiorstwa wpływają również inwestycje; po raz kolejny podkreślił, że nie chce 

żadnych podwyżek, ale nie ma na to wpływu, a i tak ta propozycja jest najlepsza; 

  - Ewelina Stach (Ad Vocem) nie zgadza się z tym, że jest siana propaganda; ma prawo wyrazić 

swoje zdanie i opinię; dodała także, że jest głosem mieszkańców z jej okręgu – w związku                      

z tym czuje się odpowiedzialna za to, co sobą reprezentuje; 

- Krzysztof Frankenstein odpowiedział, że aby wypowiadać się dla dobra mieszkańców, trzeba 

wypowiadać się zgodnie z prawem, a ustawodawca narzucił określone ramy; gmina ma 

obowiązek odbierać od mieszkańców odpady w całości i je zagospodarować, za to zapłacić,                 

a pieniądze od mieszkańców pozyskać według określonej w ustawie metody, a metody nie ma 

idealnej;  

- Paweł Kopczyński (Ad Vocem) odniósł się do wypowiedzi radnego Bartosza Bukowskiego                

i poprosił o wskazanie, który cel dla mieszkańców nie jest ważny i nie miałby być zrealizowany; 

dodał, że mieszkańcy mają swoje oczekiwania, czekają od kilkunastu lat na remont danej ulicy 

czy inną inwestycję, więc chciałby radny Paweł Kopczyński wiedzieć, z którego działu zabrać 

pieniądze, żeby pokryć tę brakującą kwotę z budżetu miasta na gospodarkę odpadami; zadał 

pytanie, która według radnego Bartosza Bukowskiego inwestycja dla mieszkańców nie 

powinna być zrealizowana; poprosił, aby się z nimi spotkał i wytłumaczył, dlaczego dana 

inwestycja, na którą czekają latami, nie będzie zrealizowana; 

 - Bartosz Bukowski (Ad Vocem) odpowiedział, że aby pokryć brakującą kwotę można byłoby 

obciąć część wydatków na remont skweru, remont parku lub budowy przystani dla kajakarzy, 

a także oddałby część swojej diety i myśli, że pozostali też by to zrobili, jak i Burmistrzowi 



 

11/14 

 

można byłoby obciąć część pensji – pewnie by się na to zgodził, aby mieszkańcom było lżej; 

stwierdził, że jest wiele sposobów; jeżeli mowa o tym, którą inwestycję, to by ten czołg nawet 

zostawił – to jest jego koncepcja; 

 - Krzysztof Frankenstein powiedział, że to jest właśnie przykład populizmu i demagogii;                          

za budżet odpowiada Burmistrz i nie może pozwolić na to, aby się on „rozwalił” i aby ogłoszono 

niewypłacalność systemu, bo na tym polegałaby nieuczciwość Burmistrza; uczciwość polega 

na tym, że trzeba mówić otwarcie także o problemach; na życie trzeba patrzeć realnie i widzieć 

realne zagrożenia, znaleźć rozwiązania uczciwe, racjonalne, które dadzą podstawy do 

funkcjonowania gospodarstwa domowego; rozwiązania, które zostały zaproponowane są 

przede wszystkim uczciwe, przejrzyste i najbardziej korzystne ze wszystkich innych 

alternatywnych rozwiązań; stara się robić wszystko, aby mieć alternatywę dla miasta, żeby nikt 

nie dyktował warunków, bo jeżeli nie będziemy mieli własnych przedsiębiorstw, które są 

gotowe obsłużyć dany system, to będziemy skazani na dyktat ze strony innych ośrodków; 

- Jarosław Stark zastanawiał się, czy radni słuchali wypowiedzi Prezesa Zarządu MPGKiM                   

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, skoro na sesji zadają tyle pytań; podejmowanie 

decyzji jest trudne; też myślał na początku bycia radnym, że wszystko się łatwo odbywa, ale 

trzeba zadać pytanie, komu zabrać, żeby zbilansowała się strata; przeraża go to, że wiele osób 

będzie mówiło o danych radnych, że są źli, bo podjęli decyzję przeciwko mieszkańcom, ale oni 

nie podejmują decyzji przeciwko mieszkańcom, ta podwyżka dotyczy wszystkich i musimy się                    

z tym zmierzyć, choć jemu też się to nie podoba; 

- Ewelina Stach (Ad Vocem) zaproponowała edukowanie społeczeństwa w Sławnie, żeby 

zminimalizować odpady, a później zastanowienie się nad podwyżką cen; rozmowa toczy się                              

o podwyżkach, a może problem leży gdzie indziej – jeżeli generujemy zbyt dużą ilość odpadów 

i nie wystarcza na to pieniędzy, to może zacznijmy edukować społeczeństwo, jak sobie radzić 

z tym problemem; wydaje jej się, że nie robimy nic, cały czas brakuje innowacyjności; 

- Krzysztof Frankenstein nie zgodził się z tym, że się w tej sprawie nic nie dzieje, bo się o tym 

dyskutuje na wielu przestrzeniach; uważa, że problem jest gdzie indziej: jeżeli mówimy                                   

o rozwiązaniach globalnych, to dlaczego nie szukamy wzorca, jak to się odbywa np.                                      

w Niemczech – za opakowanie powinien odpowiadać ten, kto np. sprzedaje butelki, jeżeli ktoś 

chce odzyskać kaucję, musi wrócić do punktu, w którym coś kupił i oddać przedmiot 

odpowiednio przygotowany, np. umyty; w naszym kraju wszystko próbuje się scedować na 

gminę i na pewne kwestie nie mamy wpływu, musimy się dostosować do norm prawnych, które 

obowiązują oraz znaleźć jak najbardziej optymalne rozwiązania dla wszystkich mieszkańców;  

 - Dominik Margielewski (Ad Vocem) nie zgodził się z tym, że się nic nie dzieje na temat 

ekologii i odpadów, gdyż dzieci są w tej materii edukowane od najmłodszych lat; problem 

polega na tym, że samorząd ma niedobór i musi skądś wziąć pieniądze – z której inwestycji? 

Też chciałby płacić mniej, ale od pewnych realiów nie da się uciec – są koszty, które odbijają 

się na cenach; dodał, że zgadza się z opinią Burmistrza i radnego Pawła Kopczyńskiego;  

 - Krzysztof Frankenstein dodał, że wszystkie odpady są odpadami, które my wytworzyliśmy 

jako mieszkańcy Sławna i nikt za nas tego rachunku nie pokryje; jednym racjonalnym 

rozwiązaniem jest zbilansowanie tego w sposób uczciwy, a każdy ma potem indywidualną 

możliwość decydowania; należy podejść do tematu racjonalnie; 
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- Ewelina Stach (Ad Vocem) chciała przypomnieć, że sesja jest po to, aby rozmawiać; na 

posiedzeniu komisji radni zadają pytania i jeżeli od posiedzenia komisji do sesji nasunęły się  

pytania, to mogą je zadać; jeżeli firma ma problem, to może zaproponujmy ekspertyzę 

zewnętrznej firmy; mieszkańcy Sławna są zniesmaczeni kolejną podwyżką; pytanie do 

Burmistrza – czy rozmawiał ze starszymi ludźmi przede wszystkim, jak oni sobie radzą                            

z poborem wody? Mieszkańcy mają problemy finansowe, po kąpieli wieczornej nie wylewają 

wody z wanny, tylko uzupełniają nią toalety; Sławno na ten moment się  nie rozwija i nie jest 

w stanie młodym ludziom nic zaproponować; zastanówmy się, jak zminimalizować koszty; 

- Krzysztof Frankenstein zgodził się, że są osoby na tyle biedne, że zużywają wodę po kąpieli 

do innych czynności, ale po prostu ludzie biedni są wszędzie – również w Sławnie; jest jeszcze 

jedna kwestia – dla osób bardzo biednych jest stworzony system opieki społecznej i są też takie 

sytuacje, że ci ludzie nie płacą w ogóle za wodę i odpady; każdy młody zdolny człowiek szuka 

miejsca w większych  miastach, tam się edukuje i spełnia w życiu – taka jest kolej w życiu; 

jeżeli mowa o Sławnie, to nie zauważa w nim żadnego negatywnego zjawiska, które mógłby 

uznać za patologiczne; a poza tym zadał pytanie, czy samorząd ma wszystko zaproponować – 

wszyscy muszą funkcjonować na rynku bez względu na to, czy jesteśmy w Sławnie, czy nie                  

w Sławnie, musimy wykazywać aktywność, a jeżeli nie chcemy tej aktywności wykazywać, to 

wszędzie nam będzie źle;  

- Bartosz Bukowski (Ad Vocem) dopowiedział, że pytał Zastępcę Burmistrza, czy miasto 

byłoby skłonne skorzystać z mechanizmu dofinansowania tego sposobu odbioru odpadów – 

otrzymał odpowiedź, że i tak dopłaca; w rozumieniu radnego odpowiedź była taka, że dalszych 

pytań nie warto było zadawać, bo nie było żadnego problemu, kwestia tylko – ile? Tę kwestię 

poruszył na sesji; według niego podwyżki nie są dobrą drogą ku temu, żeby mieszkańcom było 

lepiej; 

- Krzysztof Frankenstein poinformował, że zależy mu na zrobieniu wszystkiego, aby było                    

jak najtaniej dla mieszkańców, ale nie może udawać, że możemy sobie pozwolić na                   

obniżenie np. podatku do minimalnego poziomu czy rezygnacji ze wszystkich opłat; 

teoretycznie taki eksperyment można byłoby wykonać, tylko trzeba mieć świadomość,                    

że za każdą złotówką, która wpływa do budżetu miasta idzie stosowna                                              

subwencja z budżetu państwa; jeżeli  rezygnujemy z własnych dochodów,                                                        

to rezygnujemy z subwencji i pogłębiamy swój problem; czasami tego typu propozycje                          

nie służą mieszkańcom,  wręcz – przeciwnie, jest to tylko chwilowe zamydlanie oczu. 

 

Głosowano w sprawie: Uchwała zmieniająca uchwałę nr XXV/127/2016 Rady Miejskiej w 

Sławnie z dnia 30 czerwca 2016r. w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena Łużyńska, Dominik 

Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Jarosław Stark, Marta 

Stępień, Włodzimierz Śledź 
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PRZECIW (3) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Ewelina Stach 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Stępień  

j) Uchwała nr V/32/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie zmiany 

Uchwały nr IV/22/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 31 grudnia 2018r. w sprawie 

wyznaczenia inkasenta opłaty targowej  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr IV/22/2018 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia                              

31 grudnia 2018r. w sprawie wyznaczenia inkasenta opłaty targowej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, 

Ewelina Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

 

k) Uchwała nr V/33/2019 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 12 lutego 2019r. w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Sławno na lata 2019-2034  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Sławno na lata                

2019-2034. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena 

Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Jarosław 

Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Bartosz Bukowski, Ewelina Stach 

 4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Sławno na 

lata 2018-2023 za rok 2018. Radni w ustawowym terminie otrzymali ww. dokument.                          

Nie zgłoszono uwag ani pytań.                                                                                                                                                                                           

Głosowano w sprawie: Przyjęcie sprawozdania z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Sławno na lata 2018-2023 za rok 2018.  
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 Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Marcin Bojaryn, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, Marzena 

Łużyńska, Dominik Margielewski, Maciej Motyl, Marcin Podolski, Adam Poprawsk, Ewelina 

Stach, Jarosław Stark, Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bartosz Bukowski 

5. Informacja o działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sławnie za 2018 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała zebranych, ze na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych w dniu 11 lutego 2019r. kierownik MOPS w Sławnie – Dominika Wróbel  

omówiła działalność ośrodka w 2018 roku i odpowiedziała na pytania radnych w tym zakresie. 

 

6. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Sławnie podjętych w IV kwartale 2018 

roku. Radni w ustawowym terminie otrzymali ww. dokument. Nie zgłoszono uwag ani pytań. 

 

7. Informacja Burmistrza o jego działalności między sesjami Rady Miejskiej w Sławnie. Radni 

w ustawowym terminie otrzymali ww. dokument. Nie zgłoszono uwag ani pytań. 

 

8. Wnioski radnych 

- Paweł Kopczyński –  zgłosił wniosek o powołanie doraźnej komisji do spraw opracowania 

regulaminu nagrody Złotego Gryfa Sławieńskiego. 

- Ewelina Stach – zapytała przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radnego 

Adama Poprawskiego, na jakim etapie są prace dotyczące petycji w sprawie czołgu, 

znajdującego się na skwerze przy ul. Armii Krajowej w Sławnie. Radny Adam Poprawski 

odpowiedział, że zostało wystosowane pismo do Burmistrza Miasta Sławno z prośbą                                  

o informację w tej sprawie i otrzymano już na nie odpowiedź.  

9. Zamknięcie posiedzenia 

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Sławnie 

Marzena Łużyńska 

Protokołowała: Aleksandra Leśków 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


